

REPUBLIC OF CAMEROON
Peace – Work – Fatherland

MINISTÈRE DE DÉCENTRALISATION ET DU
DÉVELOPPEMENT LOCAL

REGION DU NORD-OUEST

DEPARTEMENT DE BOYO

COMMUNE DE FUNDONG

COMMISSION INTERNE DE PASSATION
DES MARCHES



MINISTRY OF DECENTRALISATION AND LOCAL
DEVELOPMENT

NORTH-WEST REGION

BOYO DIVISION

FUNDONG COUNCIL

FUNDONG COUNCIL INTERNAL
TENDERS BOARD

Tender Notice

OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER BY EMERGENCY PROCEDURE RE-LAUNCHED
No. 01/ONIT/MINDDEVEL/FUNDONG COUNCIL/FCITB/2025, OF 21 / 03 /2025
FOR THE CONSTRUCTION OF 02 CLASSROOMS AT G.S BOLEM AND AN OFFICE LOT 1 AND
CONSTRUCTION OF TEACHER'S QUARTER AT G.S AJUNG LOT 3 IN THE FUNDONG MUNICIPALITY,
BOYO DIVISION.

1) SUBJECT OF THE INVITATION TO TENDER: Within the framework of the execution of the 2025 state budget, the State of Cameroon represented by the Mayor of Fundong Council hereby launches an Open National Invitation To Tender for the **CONSTRUCTION OF 02 CLASSROOMS AT G.S BOLEM AND AN OFFICE LOT 1, AND CONSTRUCTION OF TEACHER'S QUARTER AT G.S AJUNG LOT 3 IN THE FUNDONG MUNICIPALITY, BOYO DIVISION.**

2) NATURE OF SERVICE: The different tasks to be executed for this project shall comprise the following:

FOR LOT 1

- 1) Preliminary Works
- 2) Earth Work
- 3) Foundation
- 4) Wall masonry
- 5) Roof
- 6) Metallic Works and Joinery
- 7) Electricity
- 8) Painting
- 9) External Works

FOR LOT 3

1. SITE INSTALLATION
2. PRELIMINARY WORKS
3. EARTHWORKS
4. FOUNDATION WORKS / SUB STRUCTURE CONCRETE WORKS
5. WORK ON BUILT ELEVATIONS
6. ROOF WORKS
7. METALLIC WORKS
8. WOOD WORKS
9. PLUMBING
10. ELECTRICITY
11. FINISHES: PLASTERING, TILING AND CEILING WORKS
12. PAINTING
13. DRAINAGE

copies labelled as such. These shall be submitted in one external envelope - sealed, containing three (3) internal envelopes, that is,

- Envelope A: Administrative Documents,
- Envelope B: Technical file
- Envelope C: Financial file.

The sealed external envelope shall bear no information about the company and shall reach the Fundong Council secretariat not later than the 18 / 04 /2025 at **10:00 am local time** and note should be taken that in case of any ambiguities or differences during opening, only the original shall be considered authentic. The sealed pack shall bear the following inscriptions

**- OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER BY EMERGENCY PROCEDURE RE-LAUNCHED
No. 001/ONIT/MINDDEVEL/FUNDONG COUNCIL/FCITB/2025, OF 21 / 03 /2025
FOR THE CONSTRUCTION OF 02 CLASSROOMS AT G.S BOLEM AND AN OFFICE LOT 1 AND
CONSTRUCTION OF TEACHER'S QUARTER AT G.S AJUNG LOT 3 IN THE FUNDONG MUNICIPALITY,
BOYO DIVISION.**

(To be opened only during the bids opening session)

12) ADMISSIBILITY OF BIDS: At the risk of being rejected, only originals or certified true copies by the issuing service or administrative authorities (Senior Divisional Officer, Divisional Officers) must imperatively be produced in accordance with the Special Regulations of this Invitation to Tender. They must not be more than three (3) months old as at the date of submission of bids or must not be established before the signature of the tender notice. Any bid not in compliance with the prescriptions of the Tender File shall be declared inadmissible. This refers especially to the absence of a bid bond issued by a first-rate bank approved by the Minister in charge of Finance and valid for a period of thirty days shall be rejected.

13) OPENING OF BIDS: The bids shall be opened in a single phase, in the Fundong Council Hall, on 18 / 04 /2025 at 11:00am. Only bidders or their authorized representatives, having a perfect knowledge of the file may attend the bids opening session. Any bid which shall not comply with the requirements of the Tender File shall be rejected.

14) Evaluation criteria

The bids shall be evaluated in three (03) steps:

- 1st Step: Verification of the conformity of the administrative file;
- 2nd step: Evaluation of the technical file;
- 3rd Step: Analyses of the financial file.

The criteria of evaluation are the following:

14.10- Eliminatory criteria

14.11- Administrative documents

- Absence of Bid bond
- Any **Administrative document** not in conformity with the prescriptions of this tender file shall results in elimination if the situation is not regularized within forty-Eight Hours. This rule shall not be applied to the Bid Bond
- Any bids not in conformity with the prescriptions of this tender shall be inadmissible
- False declaration or falsified documents.

14.12- Technical File

- Incomplete documents or scanned documents;
- False declaration, forged or scanned documents;
- Technical assessment mark lower than 75% of "YES".

14.13- Financial Offer

- Incomplete financial Offer;

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix – Travail – Patrie

MINISTÈRE DE DÉCENTRALISATION ET DU
DÉVELOPPEMENT LOCAL

REGION DU NORD-OUEST

DEPARTEMENT DE BOYO

COMMUNE DE FUNDONG

COMMISSION INTERNE DE PASSATION
DES MARCHES



REPUBLIC OF CAMEROON
Peace – Work – Fatherland

MINISTRY OF DECENTRALISATION AND LOCAL
DEVELOPMENT

NORTH-WEST REGION

BOYO DIVISION

FUNDONG COUNCIL

FUNDONG COUNCIL INTERNAL
TENDERS BOARD

AVIS D'APPEL D'OFFRES

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT PAR LE PROCEDURE D'URGENCE NO. 01 /ONIT/MINDDEVEL/FC/FCITB /2025, DU 21/03/2025 POUR LA CONSTRUCTION D'UN BLOC DE DEUX (02) SALLES DE CLASSE AU ECOLE PUBLIC BOLEM COMPRENANT UN BUREAU (LOT1) ET CONSTRUCTION D'UN MAISON DES ENSEIGNANTS DANS G.S AJUNG (LOT 3) ET DANS L'ARRONDISSEMENT DE FUNDONG, DEPARTEMENT DU BOYO.

1.OBJET DE L'APPEL D'OFFRES : Dans le cadre de l'exécution du Budget d'Investissement Public 2025, l'Etat de Cameroun représenté par, le maire de Fundong lance un Appel d'Offres national ouvert pour LA CONSTRUCTION D'UN BLOC DE DEUX (02) SALLES DE CLASSE AU ECOLE PUBLIC BOLEM COMPRENANT UN BUREAU (LOT1) ET CONSTRUCTION D'UN MAISON DES ENSEIGNANTS DANS G.S AJUNG (LOT 3) DANS L'ARRONDISSEMENT DE FUNDONG, DEPARTEMENT DU BOYO.

2.Consistance des travaux : Les travaux comprennent notamment :

POUR LOT 1

1. Travaux préliminaires
2. Travaux de tracement
3. Fondation
4. Elévation
5. Toiture
6. Maçonnerie métal
7. Electrification
8. Peinture
9. Travaux externes

POUR LOT 3

1. Travaux préliminaires
2. Travaux de tracement
3. Fondation
4. Elévation
5. Toiture
6. Maçonnerie métal
7. Electrification
8. Peinture
9. Travaux externes

3) DELAI D'EXECUTION : Le délai prévu pour l'achèvement des travaux du présent appel d'offre est de (03 mois) pour LOT 1 et lot 3 à partir du jour de la notification de l'ordre de service

4.Allotissement : Les travaux sont en quatre (04) lots ci-après définis les travaux d'entretien pour LA CONSTRUCTION D'UN BLOC DE DEUX (02) SALLES DE CLASSE AU ECOLE PUBLIC BOLEM COMPRENANT UN BUREAU (LOT1) ET

**CONSTRUCTION D'UN MAISON DES ENSEIGNANTS DANS G.S AJUNG (LOT 3) ET DANS
L'ARRONDISSEMENT DE FUNDONG, DEPARTEMENT DU BOYO.**

« A N'OUVRIR QU'EN SEANCE DE DEPOUILLEMENT »

12.Recevabilité des offres : Sous peine de rejet, les pièces du dossier administratif requises doivent être produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ou une Autorité Administrative (Préfet, Sous-préfet,), conformément aux stipulations du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres. Elles doivent dater de moins de trois (03) mois précédant la date originale de dépôt des offres ou avoir été établies postérieurement à la date de signature de l'Avis d'Appel d'Offres. Toute offre incomplète conformément aux prescriptions du Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable. Notamment l'absence de la caution de soumission délivrée par une banque de premier ordre agréée par le Ministère chargé des Finances. Les offres ne respectant pas le mode de séparation de l'offre financière, des offres administratives et techniques seront irrecevables.

13. Ouverture des plis : L'ouverture des plis se fera le 18/04/2025 à **10heures**, heure locale en une phase par la Commission communal de Passation des Marchés de la marie de Fundong, (Salle de conférence de la Marie de Fundong) en présence de chaque soumissionnaire qui le désire, ou son représentant dûment mandaté et ayant une parfaite connaissance des offres dont il a la charge. Une seule personne par offre remise, seule ou en groupement, sera admise. Les offres qui ne vont pas respecter les prescriptions du DAO seront rejetées. L'ouverture des plis sera faite en une phase.

- les dossiers administratifs et les offres techniques seront premièrement étudiées par les membres de la Commission communal de Passation des Marchés. Les entreprises n'ayant pas obtenu au moins **100%** des points de la notation sur des dossiers administratifs et **75%** pour dossier techniques seront éliminées.

14) ÉVALUATION DES OFFRES : Les offres seront évaluées selon les conditions suivantes :

14) Les Offres sera évalué en 3 étapes

- 1ère étape : évaluation d'Offre technique
- 2eme étape ; Analyse d'offre financière
- 3eme étape ; Critère d'évaluation sont les suivant :

14-10 Critères éliminatoires

- Absence de caution banque
- *Les dossiers non-conforme aux prescriptions de ce Dossier d'Appel d'Offre sera déclarer non-recevable si la situation n'a pas régularisé dans 48 heures*
- Fausse déclaration et pièces falsifiées ;
- Les plis non-conformité

14-12-L'Offre Technique

- Documents non-conforme ou documents scanne
- Fausse déclaration ou document scanne ;
- Obtention des notes inferieur a 75% de "OUI"

14-13- L'Offre Financière

- L'Offre Financière incomplet
- Documents non-conforme
- Omission des quantités de Prix Unitaire dans offres financière
- Absence des Prix détaillée.

14-14-Critères essentiels

L'Offre Technique de soumissionnaire sera évaluée de manier suivant :

No.	Critère	NOTE
1.	Présentation général	Oui/Non
2.	Qualité du personnel	Oui/Non
3.	Organisation Technique des Travaux	Oui/Non
4.	Equipment	Oui/Non
5.	Capacite financière	Oui/Non
6.	Références de l'entreprise dans la réalisation similaire	Oui/Non
7.	Attestation et Rapport de visite du site	Oui/Non